

السادة إدارة الإفصاح البورصة المصرية

تحية طيبة وبعد،،،

نجحت الشركة المصرية للتكرير (ERC) التابعة الشركة القلعة CCAP في إنهاء عملية إعادة هيكلة كل من الديون الرئيسية والثانوية للشركة إعتبارًا من 20 ديسمبر 2024. و قد قامت الشركة في إطار عملية إعادة الهيكلة بسداد رسوم وفوائد تأخير بلغت 33.3 مليون دولار أمريكي. بالإضافة إلى ذلك، وكجزء من جدول سداد الدين الرئيسي، قامت الشركة بسداد مبلغ قدره 233.6 مليون دولار أمريكي كسداد لأصل القرض و36.6 مليون دولار أمريكي كفوائد ورسوم. كما تم سداد مبلغ 48.1 مليون دولار أمريكي للدائنين الثانويين وفقًا لاتفاقية إعادة الهيكلة. و لأصل القرض و36.6 مليون دولار أمريكي كفوائد ورسوم. كما تم سداد مبلغ 23.1 مليون دولار أمريكي. ومن المتوقع أن يتم سداد القرض الرئيسي للشركة بالكامل بحلول عام 2030. ومن المتوقع سداد هذا الدين بالكامل بحلول عام 2030. ومن المجدير بالذكر أن هذا التقدم في سداد الديون يمهد الطريق أمام الشركة المصرية للتكرير لبدء توزيع أرباح للمساهمين ابتداءً من عام 2026.

تظل الشركة المصرية للتكرير ملتزمة باستراتيجيتها المالية التي تهدف إلى تعزيز نموها المستدام وتحقيق الاستقرار المالي على المدى الطويل. كما تواصل الشركة العمل على تحسين أدائها المالي والتشغيلي، وتوفير قيمة مضافة المساهمين من خلال الاستثمارات المدروسة والإدارة الفعّالة للموارد. إضافة الى ذلك، تسعى الشركة إلى تحقيق توازن مثالي بين النمو وتوزيع الأرباح، بما يضمن تقديم عوائد مجزية للمساهمين وفي نفس الوقت تعزيز قدرة الشركة على الاستمرار في التوسع وتطوير أعمالها في المستقبل.

وتفضلوا سيادتكم بقبول وافر التحية ،،،

ا عمر و محمد القاضي

رئيس علاقات المستثمرين وإداره المخاطر

القاعد (۱) مراد المعالم المعا

تحريرًا في 21 ديسمبر 2024



Unofficial English Summary Translation

As of December 20, 2024, ERC has successfully finalized its Senior and Subordinated debt Restructuring. As part of the agreement ERC paid a total of USD 33.3 million in fees and default interest related to the debt restructuring process. In addition, as part of its scheduled debt repayment, ERC made a payment of USD 233.6 million to senior lenders, consisting of USD 197 million in principal repayment and USD 36.6 million in interest and fees. Furthermore, a total of USD 48.1 million were paid to subordinated lenders as per the restructuring agreement.

Following the completion of this restructuring and the above-mentioned repayment, the net senior debt now stands at USD 363 million, down from an initial amount of USD 2.35 billion, which is expected to be fully repaid by December 2025. The subordinated debt currently stands at USD 751 million, with an expected repayment completion by 2030.

This progress in debt reduction positions ERC to begin distributing dividends to shareholders, with the first anticipated dividend payout expected in 2026.

ERC remains committed to its financial strategy, which aims to enhance sustainable growth and achieve long-term financial stability. The company continues to work on improving its financial and operational performance, delivering added value to shareholders through prudent investments and effective resource management. Additionally, ERC seeks to strike an ideal balance between growth and dividend distribution, ensuring it provides attractive returns to shareholders while strengthening its ability to continue expanding and developing its business in the future.

21 December 2024